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Kilian Jornet: “El Pirineu no 
necessita uns Jocs Olímpics”

blic i les condicions climàtiques”, va 
afirmar en una roda de premsa organit-
zada a Barcelona per la Plataforma Stop 
JJOO. “Tot esportista somia en uns 
Jocs, però hi ha coses més importants 
que l’esport per a la societat i el medi 
ambient. És necessari un model soste-
nible per al Pirineu, que permeti a la 
gent viure tot l’any. El Pirineu no neces-
sita uns Jocs”, va dir després de signar 
un document juntament amb una qua-
rantena de persones i entitats arrelades 
al Pirineu català, entre les quals desta-
quen el mateix Jornet, l’alpinista Ara-
celi Segarra, el filòsof Xavier Antich, la 
científica Anna Pérez i alcaldes de po-
bles de la zona. El manifest queda obert 
ara perquè qui vulgui el faci seu. 

La plataforma, presentada a l’agost, 
pretén “aconseguir la retirada de la can-
didatura olímpica i que la inversió pre-
vista es destini a cobrir les necessitats 
dels Pirineus; adaptar l’economia al 
canvi climàtic”, segons deia el seu por-
taveu, Bernat Lavaquiol, per a qui els 
Jocs reforçarien “un model socioeconò-
mic de monocultiu turístic que fa fora la 
gent jove dels Pirineus”. Emma Rojas, 
de Ramaderes de Catalunya, va explicar 
que “l’actual model de pistes d’esquí és 
un model caducat, no té futur amb el 
canvi climàtic. El 2017 només la Molina 
va gastar 1,5 milions d’euros fabricant 
neu. Si fas neu artificial s’altera el cicle 
de l’aigua”. Lavaquiol va recordar que 
a Innsbruck (Àustria), Suïssa i Calgary 
(Canadà) la població va votar en contra 
d’organitzar uns Jocs. A Catalunya el 
Govern s’ha compromès a fer un refe-
rèndum en un any a les comarques més 
afectades pel projecte.e

Kilian Jornet no veu prioritari 
organitzar uns Jocs. PERE  TORDERA

OLIMPISME

“La neu és la meva vida”, deia Kilian 
Jornet a l’altra banda d’una càmera, da-
vant d’una habitació curiosa. En lloc de 
fotos, preses per practicar l’escalada a 
casa. L’esportista i alpinista es va con-
nectar des de Noruega, on resideix, per 
donar el seu suport a un manifest con-
tra la candidatura Pirineus-Barcelona 
per als Jocs Olímpics d’Hivern del 
2030. “Cap estudi indica que la quanti-
tat de neu sigui suficient i no podem ba-
sar-nos en la producció de neu artifici-
al. Es crearien infraestructures que 
quedarien obsoletes per la falta de pú-
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El jugador mallorquí s’alimenta 
amb un menú especial postoperatori 
de traumatologia creat per Welthy, 
una empresa de Barcelona, que ofereix 
diferents menús de salut, a domicili, 
específicament dissenyats per un 
equip de nutricionistes i dietistes es-
pecialitzats en pacients de traumato-
logia, cardiologia i obstetrícia. “Comp-
tar amb l’ajuda d’algú que cuina cada 
dia per a mi està sent una gran solució, 
perquè havia de fer repòs i buscar un 
sistema que em permetés controlar 
l’alimentació per no guanyar pes”, ar-
gumenta Abrines. Mentre no pot jugar, 
l’aler aprofita alguns partits del Barça 
per interactuar amb els aficionats cu-

lers a través de Twitch. “És una inter-
acció que m’agrada molt, ja que em 
permet parlar amb els fans. Els seus 
comentaris sempre són molt respec-
tuosos i no he tingut cap mala experi-
ència. La societat s’està movent i ca-
da vegada els esportistes tenim més ei-
nes per ser a prop dels fans. Jo m’abs-
trec de la pressió i em diverteixo”, 
confirma. 

Il·lusionat amb el nou Palau 

Abrines es mostra molt il·lusionat amb 
la construcció del nou Palau Blaugra-
na, un pavelló que forma part del pla 
estratègic del club però que s’ha endar-
rerit molt en el calendari. “La inten-

Àlex Abrines encara no ha pogut debutar aquesta temporada. 

Àlex Abrines, absent en aquest inici de temporada, analitza el procés de recuperació de la seva lesió

BÀSQUET

El Barça de bàsquet ha començat la 
temporada com un tro, però Sarunas 
Jasikevicius encara té la baixa d’Àlex 
Abrines. Segons ha pogut saber l’ARA, 
l’aler encara no ha començat a córrer, 
però iniciarà els entrenaments amb 
impacte en els pròxims dies. “Estic mi-
llorant dia a dia, però és un procés llarg 
i dur, sobretot mentalment. Estic con-
tent perquè durant la recuperació no 
he fet cap pas enrere”, diu el jugador 
d’un Barça que aquest dijous (21 h, 
DAZN) rep el Bitci Baskonia en partit 
corresponent a l’Eurolliga, competició 
on l’equip blaugrana ocupa la tercera 
posició a un sol triomf del líder, l’Arma-
ni Jeans de Milà. El Baskonia, en canvi, 
porta 5 derrotes en 8 partits. 

“La lesió que vaig patir va ser per 
desgast. Al llarg dels últims anys el car-
tílag s’havia desgastat molt i va arribar 
un moment en què el dolor era inso-
frible. Vam decidir que el millor era 
operar-me perquè això em permetria 
no perdre’m el tram important de la 
temporada, que arriba a partir del fe-
brer”, avança Àlex Abrines, que és un 
dels noms destacats de l’Sports To-
morrow Congress, el congrés d’inno-
vació esportiva que organitza el Barça 
Innovation Hub. 

L’aler mallorquí complementa la se-
va rehabilitació amb diferents avenços 
en matèria de tecnologia esportiva. El ju-
gador del Barça utilitza màquines de re-
habilitació específiques, magnetos a ba-
se de microfreqüències, per accelerar el 
seu procés de recuperació de la lesió que 
pateix al genoll esquerre i que el manté 
allunyat de les pistes des del mes de se-
tembre. “Aquestes tecnologies escurcen 
el període de recuperació i hi ha menys 
riscos de recaure, ja que ajuden que el 
cos es regeneri més ràpidament. El meu 
objectiu és tornar a competir com més 
aviat millor”, assegura amb l’esperança 
de tornar en forma a les pistes. 
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“Va arribar un dia que el dolor era insofrible”

ció és acostar l’experiència de l’espec-
tador al que es viu a la NBA. Pel que fa 
a l’espectacle, Europa s’està acostant, 
però encara no els hem atrapat. Allà tot 
gira al voltant del fan i de l’entreteni-
ment. Anar al pavelló és molt més que 
anar a veure un partit, i tot el que es ge-

 fet pensant només en l’espec-
tador. Espero poder jugar al nou Palau 
abans de retirar-me”, resumeix.  

Mentre ultima una inversió d’un 
milió d’euros per canviar el marcador 
electrònic, millorar la megafonia i la 
il·luminació, la zona de cadires a la 
pista i el hospitality del recinte actual, 
el Barça espera tenir el nou pavelló 
acabat l’any 2026. Ara, 11/11/21


